
P R O T O K Ó Ł XIV/08
z odbytej sesji Rady Gminy Morawica

w dniu  31 stycznia 2008 r.

Sesja rozpoczęła się o godz. 900 , a zakończono 1400. W sesji udział wzięli: Wójt

Gminy Pan Marian Buras, Sekretarz Gminy Pani Anna Kowalska, radni gminy, radny

powiatowy  i  sołtysi   wg  załączonych  listy   obecności,  Skarbnik  Gminy  Pani  Maria  Adach,

zaproszeni goście – Pani Tomasz Wągrowski z-ca Dyrektora Dyrekcji Dróg Okręgowych i

Autostrad, oraz pracownicy Urzędu Gminy – merytorycznie odpowiedzialni za

przygotowanie spraw.

PORZĄDEK  POSIEDZENIA  SESJI:

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum oraz przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji.

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Morawica na 2008 rok.

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego
punktu dla pracowników samorządowych zatrudnionych w szkołach podstawowych,
gimnazjach, liceum profilowanym i przedszkolu gminy Morawica.

6. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pożyczki Fundacji Ziemi
Morawickiej z siedzibą w Morawicy.

7. Podjęcie uchwały w sprawie górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych.

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2008 roku dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

9. Podjęcie  uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek zorganizowanych w
przedszkolach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Morawica oraz
wysokości opłat za ich korzystanie.

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia odpłatności za pobyt dzieci w Ośrodku Wsparcia
Dziennego dla Niepełnosprawnych w Kielcach.



11. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków w zakresie organizowania, realizacji i
dofinansowania lokalnych inicjatyw inwestycyjnych

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod
nazwą: Kryta Pływalnia w Morawicy.

13.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.

PRZEBIEG  POSIEDZENIA:

Ad. 1)

 Otwarcia posiedzenia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś,

przedstawił porządek obrad do którego nie wniesiono uwag.

Obecnych na sesji 12 radnych. (nieobecni: Strąk, Piwowarczyk, Siekiera)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś stwierdził prawomocność sesji w

podejmowaniu uchwał.

Ad. 2)

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś poinformował, że zgodnie z zapisem w

Statucie Gminy Morawica protokół z sesji jest do wglądu w komórce organizacyjnej Urzędu

Gminy u Pani Heleny Piecyk. Zapytał czy są uwagi do przedstawionego protokołu.

Do protokołu uwag nie zgłoszono. Protokół z sesji Rady Gminy z  dnia 28 grudnia 2007 r.

został przyjęty jednogłośnie.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 12

Za – głosowało 12 radnych. (nieobecni: Strąk, Piwowarczyk, Siekiera)

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 3)

 Wójt przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji Rady Gminy w dniu 28

grudnia2007r Do przedstawionego sprawozdania uwag nie było. Przedstawione sprawozdanie

w załączeniu do protokołu.

Ad. 4)

Skarbnik Gminy Pani Maria Adach - powiedziała, że projekt budżetu na 2008 r. był

szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji Rady Gminy. Ponadto wszyscy z państwa



otrzymali wcześniej materiały celem dokładnego się zapoznania z projektem budżetu na 2008

r. Myślę, że w tym momencie jeżeli Państwo maja jakieś pytania do bardzo proszę.

Sołtys wsi Piaseczna Górka Pan Władysław Wiejas – zapytał czy te wyszczególnione drogi

będą robione w bieżącym roku,

Odpowiedzi udzielił Wójt mówiąc, że ogłaszamy przetargi – termin jest do końca listopada.

Jest tam problem z ulicą Pawią z odwodnieniem  od Pana Głowali. Zobaczymy jak to będzie

wyglądać po przetargach.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie uchwalenia budżetu gminy Morawica na 2008 r.

Do przedstawionego projektu uchwały  uwag nie było.

Uchwała Nr XIV/129/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 14 . (nieobecna radna

Siekiera)

Za – głosowało 14 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 5)

Sekretarz Gminy Pani Anna Kowalska powiedziała, że w związku ze wzrostem

średniorocznego wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych na rok 2008 r. podwyżki

dla pracowników obsługi.

Jednakże, po przeprowadzonej przez Dyrektorów placówek oświatowych symulacji wynika,

że są osoby, których kategorie zaszeregowania nie dają możliwości do dokonania

planowanych podwyżek. W związku z powyższym podwyższa się wartość jednego punktu z

2,50 zł do kwoty 3,50 zł oraz najniższe wynagrodzenie zasadnicze wg I kategorii

zaszeregowania z 680,00 zł do 750,00 zł

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu dla pracowników

samorządowych zatrudnionych w szkołach podstawowych, gimnazjach, liceum profilowanym

i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Morawica.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XIV/130/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.



Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 14 . (nieobecna radna

Siekiera)

Za – głosowało 14 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 6)

Pan Marcin Dziewięcki – Kierownik Referatu Promocji powiedział, że Fundacja Ziemi

Morawickiej z siedzibą w Morawicy działająca jako Lokalna Grupa Działania w gminie

Morawica od marca ubiegłego roku realizuje projekt „Wsparcie procesu rozwoju wsi w

gminie Morawica – etap II” w ramach Działania 2.7 Pilotażowy Program Leader+ Schemat II

Sektorowego Programu Operacyjnego „Restrukturyzacja i modernizacja sektora

żywnościowego oraz rozwój obszarów wiejskich”. Łączna wartość projektu, którego

realizacja zaplanowana  jest do 14 kwietnia 2008 wynosi 750 000 zł, z czego pożyczkę o

wartości 321.500,00 zł na sfinansowanie pierwszej części projektu rada gminy przyznała w

sierpniu 2006 r. W ramach projektu zrealizowano już następujące działania na rzecz Gminy

Morawica i jej mieszkańców :

a) utworzono portal internetowy Gminy Morawica,

b) przeprowadzono szkolenia językowe aktywizujących mieszkańców Gminy Morawica do

działań na rynku pracy oraz do działań na rzecz Gminy Morawica,

c) rozpoczęto opracowywanie trzech dokumentacji technicznych  dla inwestycji

infrastrukturalnych dlA Gminy Morawica,

d) zorganizowano 6 letnich festynów plenerowych w gminie Morawica,

e) rozpoczęto kampanię promocyjną projektu oraz informacyjną o LGD i Zintegrowanej

Strategii Rozwoju Obszarów Wiejskich,

f) rozpoczęto oznakowanie i wytyczenie trasy rowerowej w gminie Morawica,

g) rozpoczęto promocję gruntów inwestycyjnych Gminy  Morawica.

W tym roku z wykorzystaniem środków finansowych z nowej pożyczki, oprócz zakończenia

rozpoczętych działań planuje się jeszcze:

a) wydanie folderów w trzech językach promujących gminę Morawica i gminne grunty

inwestycyjne

b) umieszczenie tablic informacyjnych obok zabytków w Gminie Morawica

c) wydanie przewodnika po atrakcjach gminy Morawica wraz z mapa.

Po zrealizowaniu pierwszej części projektu Fundacja Ziemi Morawickiej złozyła w dniu 12

października 2007 r. do Fundacji Programów Pomocy dla Rolnictwa w Warszawie wniosek o



płatność. Jednak procedura weryfikacji takiego wniosku i przyznania płatności jest przewlekła

i jak do tej pory środki finansowe nie wpłynęły na rachunek FZM.

Jest to pożyczka nieoprocentowana podlegająca w 100% zwrotowi gminie Morawica.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pożyczki Fundacji Ziemi Morawickiej z siedzibą w

Morawicy. Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XIV/131/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 14 . (nieobecna radna

Siekiera)

Za – głosowało 14 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 7)

Pan Marcin Dziewięcki Kierownik Referatu Promocji powiedział, że w związku ze zmianami

prawa, drastycznym wzrostem opłaty za przyjęcie odpadów na składowisko oraz wzrostem

innych kosztów usługi polegającej na odbiorze odpadów komunalnych z terenu gminy,

konieczna była ponowna kalkulacja stawki za tą usługę. Jednocześnie aby zwiększyć

segregację i odzysk tworzyw podlegających recyklingowi z ogólnej masy zmieszanych

odpadów komunalnych konieczne jest wytworzenie dla mieszkańców zachęty natury

finansowej. Stąd uwzględnienie w uchwale preferencyjnych stawek opłat dla właścicieli

nieruchomości, którzy podejmą trud selektywnej zbiórki odpadów.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały  w

sprawie ustalenia górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi

w zakresie odbierania odpadów komunalnych.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XIV/132/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 14 . (nieobecna radna

Siekiera)

Za – głosowało 14 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 8)



Pan Marcin Dziewięcki powiedział, że Parafia Rzymskokatolicka w Lisowie w ubiegłym roku

miała przyznaną dotację na remont wieży. Z różnych względów niezależnych ta dotacja nie

została wykorzystana. Obecnie ksiądz zwrócił się o przyznanie tej dotacji.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały  w

sprawie udzielenia w 2008 roku dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XIV/133/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 14 . (nieobecna radna

Siekiera)

Za – głosowało 14 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 9)

Sekretarz Gminy Pani Anna Kowalska powiedziała, że nowelizacja ustawy o systemie

oświaty nakłada na Radę Gminy obowiązek uchwalenia zasad odpłatności za korzystanie ze

stołówek szkolnych na terenie danej gminy. Do chwili obecnej sprawy te regulowały przepisy

wewnętrzne każdej ze szkół.

Stawki za posiłki zostały wyliczone na podstawie kalkulacji sporządzonej  przez dyrektora

każdej szkoły, w następujący sposób:

- koszt jednego posiłku dla ucznia liczony jest na podstawie wsadu do kotła,

- koszt jednego posiłku dla pracownika liczony jest na podstawie kosztu wsadu do kotła i

kosztów przygotowania posiłków (zużycia wody i ścieków, prądu, środków czystości oraz

kosztu zatrudnienia personelu bloku kuchennego).

Koszt przygotowania posiłków w poszczególnych szkołach przedstawia się następująco:

1. Zespół Placówek  Oświatowych (Przedszkole Samorządowe, Szkoła Podstawowa,

Gimnazjum, Liceum Profilowane) w Morawicy,

20 965,90 zł – średnie miesięczne koszty zatrudnienia personelu bloku kuchennego, zużycia

wody, energii, środków czystości,

498 – średnia miesięczna ilość wydanych posiłków,

co w przeliczeniu na jedną osobę wynosi 2,10 zł (20 965,90 zł : 498 : 20 dni).

2. Zespół Szkół w Bilczy



2 500,00 zł – średnie miesięczne koszty zatrudnienia personelu bloku kuchennego, zużycia

wody i ścieków, energii, środków czystości,

130 – średnia miesięczna ilość  wydawanych posiłków,

co w przeliczeniu na jedną osobę wynosi 0,96 zł (2 500,00 zł : 130 : 20).

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Zygmunt  Domagała  odczytał projekt  uchwały  w

sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek zorganizowanych w przedszkolach i

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Morawica oraz wysokości opłat za ich

korzystanie.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XIV/134/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 14 . (nieobecna radna

Siekiera)

Za – głosowało 14 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 10)

Pani Kazimiera Szałas Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej powiedziała, że

jednym z zadań o charakterze obowiązkowym gminy jest zapewnienie miejsc w ośrodkach

wsparcia oraz kierowanie do nich  osób wymagających opieki.

W związku z tym, że gmina nie prowadzi takiego ośrodka zostało zawarte Porozumienie

pomiędzy  Miastem Kielce a Gminą Morawica w sprawie ponoszenia odpłatności za

świadczone usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze w Ośrodku Wsparcia

Dziennego dla Niepełnosprawnych w Kielcach ul. Chęcińska 23.

Sołtys wsi Bieleckie Młyny Pani Teresa Orlińska zapytała ile aktualnie osób korzysta z tego

Ośrodka.

 Odpowiedzi udzieliła Pani Kazimiera Szałas – Kierownik GOPS mówiąc, że dwie – jedna z

Obic i jedna z Piasecznej Górki.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie uchwalenia odpłatności za pobyt osoby niepełnosprawnej w Ośrodku Wsparcia

Dziennego dla Niepełnosprawnych w Kielcach.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XIV/135/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.



Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 14 . (nieobecna radna

Siekiera)

Za – głosowało 14 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 11)

Pan Marian Buras Wójt Gminy  powiedział, że niniejszy projekt uchwały reguluje kwestię

realizacji wspólnych z mieszkańcami inwestycji, które należą do zadań własnych gminy.

Uchwała ta dawałaby podstawy do zawarcia umowy z zainteresowanymi podmiotami na

wspólną realizację lokalnej inicjatywy inwestycyjnej. Udział własny mieszkańców lub innego

zainteresowanego podmiotu będzie każdorazowo negocjowany.

Uchwała ta również umożliwiłaby zainteresowanym podmiotom zapoznanie się z wymogami

jakie muszą spełnić w przypadku wspólnej realizacji inicjatywy inwestycyjnej.

W związku z powyższym za zasadne wydaje się podjecie takiej uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie  kierunków w zakresie organizowania, realizacji i dofinansowania lokalnych

inicjatyw inwestycyjnych.

Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XIV/136/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 14 . (nieobecna radna

Siekiera)

Za – głosowało 14 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 12)

Wójt Gminy Pan Marian Buras powiedział, ze w związku z dobiegającą końca inwestycją

dotyczącą budowy krytej pływalni w Morawicy istnieje konieczność podjęcia decyzji co do

formy organizacyjnej w jakiej będzie działała kryta pływalnia.

Po dyskusjach na posiedzeniach komisji Rady Gminy podjęto decyzję, iż najkorzystniejszą

formą organizacyjną będzie jednoosobowa spółka gminy. Mienie będące na wyposażeniu

pływalni pozostanie własnością gminy i zostanie przekazane w użyczenie bądź dzierżawę

powstającej spółce.



Po podjęciu uchwały, zostanie zawarta w formie aktu notarialnego umowa spółki i z chwilą

podpisania umowy spółki z ograniczoną odpowiedzialnością powstanie spółka z o.o. w

organizacji do chwili zarejestrowania spółki w sądzie.

Wiceprzewodniczący Rady  Gminy Pan Zygmunt Domagała odczytał projekt uchwały w

sprawie utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod nazwą: Kryta Pływania w

Morawicy. Do przedstawionego projektu uwag nie było.

Uchwała Nr XIV/137/08 w powyższej sprawie została podjęta jednogłośnie i stanowi

załącznik do protokołu.

Ustawowy skład Rady Gminy 15, obecnych  w trakcie głosowania 14 . (nieobecna radna

Siekiera)

Za – głosowało 14 radnych.

Przeciw – O, wstrzymało się od głosu – O.

Ad. 13)

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Wojtys  powiedział,  że  w  dzisiejszej  sesji  Rady

Gminy udział bierze  Pan Tomasz Wągrowski – z-ca Dyrektora Dyrekcji Dróg Krajowych i

Autostrad.

Wójt Gminy Pan Marian Buras zwrócił się do Pana Wagrowskiego aby przedstawił

zamierzenia inwestycyjne w zakresie dróg  na terenie naszej Gminy a szczególnie dotyczące

obwodnicy Morawicy.

Pan Tomasz Wągrowski powiedział, ze najważniejsza rzecz jaka się dokonuje to ostateczna

wersja przebiegu linii nowej drogi. Są na dzień dzisiejszy duże problemy, bo nie wszystko

jest  spólne  tzn.  dokumentacja  z  dokumentacja  w  Starostwie.  Uważamy,  że  w  połowie  tego

roku nastapi ostateczne ustalenie linii tej drogi. Będą to robić urzędnicy Wojewody.

Chcielibyśmy aby prace potoczyły się tak aby od połowy tego roku mówić już o wysokości

odszkodowań. Później zwrócimy się o pozwolenie. Jeżeli to przejdziemy to będziemy mogli

ogłaszać przetarg. Jeżeli przetarg pomyślnie się rozstrzygnie to będziemy mogli przystąpić do

realizacji 8 km odcinka obwodnicy.

Wójt Gminy zapytał jak widzi Pan perspektywę czasową ogłoszenia przetargu. Czy są

zabezpieczone środki finansowe na ten cel gdyby doszło do realizacji.

Odpowiedzi udzielił Pan Wągrowski mówiąc, że nie ma zagrożenia finansowego. Środki na

ten cel są zabezpieczone.



Sołtys wsi Wola Morawicka Pan Stanisław Orliński powiedział, że w Woli Morawickiej są

wąskie działeczki i po wywłaszczeniu pod planowana obwodnicę pozostaną tylko skrawki.

Czy rolnicy będą mogli to razem sprzedać.

Pan Wągrowski odpowiedział, że są umocowania prawne, które mówią, że w ramach spec

ustawy  można  wywłaszczyć tylko  to  co  jest  konieczne,  a  druga  rzecz  to  taka,  że  obywatel

składa wniosek, że nie może użytkować pozostałej części gruntu, wówczas zbiera się komisja

i decyduje czy pozostałe grunty wykupi czy nie. W tym przypadku jest już wykup a nie

wywłaszczenie. Każdy taki przypadek rozpatrywany jest indywidualnie.

Radny  Andrzej Kusak zapytał  czy jeżeli w m-cu czerwcu zostaną przedstawione

ostateczne projekty przebiegu linii drogi to czy będzie nad nimi jeszcze dyskusja.

Pan Wągrowski odpowiedział, że nad tym się już nie dyskutuje.

Radny Zygmunt Domagała powiedział, że nasze niepokoje wynikały z tego, że media

mówią o różnych drogach, a o drodze Nr 73 nic.

Radny Waldemar Wójcik zapytał czy w przypadku gdy zakładany projekt nie wypali czy

jest planowane rozwiązanie na polepszenie stanu drogi 73.

Pan Wągrowski odpowiedział, że zakłada się, że wszystko przebiegnie pomyślnie.

Wprowadzenie pieniędzy na modernizację jest zamknięte. Polega na zachowaniu tej drogi w

istniejącym stanie nie pogorszonym.

Wójt Gminy powiedział, że robicie wszystko aby droga była w niepogorszonym stanie, to

proszę się przejechać przez Morawicę i Wolę Morawicką i stwierdzić czy ten stan nie jest

pogorszony.

Sołtys wsi  Wola Morawicka powiedział,  że  w  tej  chwili  poprawiają,  w  ten  sposób,  żę z

worka zasypują dziury, a za tydzień już trzeba naprawiać na nowo, czy to nie jest strata

pieniędzy.

Sołtys wsi Morawica powiedział, że w Morawicy  szczególnie po deszczu nie da się już

przejść. Jeździ tędy Wasz Kierownik i co nie widzi tego.

Pan Wągrowski powiedział, że zgadza się z tym, ale dziur nie można tak zostawić, więc się

je reperuje, jeżeli chodzi o Morawicę  to problem jest bo nie ma gdzie odprowadzić wody.

Wójt Gminy powiedział, że nie jest to problem z odprowadzeniem wody tylko problem

kolein.

Radny Zygmunt Domagała zapytał czy jest zorientowany Pan jak miasto jest zaawansowane

z budową obwodnicy do Dymin.

Pan Wągrowski powiedział,  że  na  ten  temat  nie  chce  się wypowiadać.  Oni  się już w

ubiegłym roku do tego zadania przygotowywali.



Radny Stanisław Pietrzykowski zapytał czy jeżeli dojdzie do wywłaszczeń to jaki czas

ludzie będą mieli do opuszczenia budynków, bo trudno aby się to stało tak z dnia na dzień,

Pan Wągrowski powiedział, że w momencie oszacowania  podpisywana jest umowa i z

chwilą przelania pieniędzy DODP staje się właścicielem . Są okresy przejściowe.

Wójt Gminy powiedział, że w planach DODP jest planowana droga łącząca & z droga 74,

której wstępna koncepcja połączenia jest w kierunku Brzezin na wysokości Bieleckich

Młynów. My na taką koncepcję się nie zgadzamy, bo proponujemy jej przejście przy Kopalni

w Morawicy do Woli Morawickiej i byłaby to obwodnica Morawicy z drugiej strony.

Pan Wągrowski odpowiedział, że jest poruszony ciekawy system, bo myśli się o systemie

obwodnic dla miasta Kielce.

Pan Rybczyński – mieszkaniec Bilczy przybył aby przedstawić inicjatywę organizacji

imprezy kulturalnej, która odbyła by się 20 kwietnia 2008  r. w Bilczy obok Kościoła.Jest

zaproszony na ta imprezę zespół LUMEN z Poznania. Dochód uzyskany z tej imprezy

przeznaczony byłby na pokrycie dachowe budowanego Kościoła w Bilczy.

Zwrócił się do zebranych o pomoc w rozpropagowaniu tego koncertu.

W dalszej części glos zabierali:

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Wojtyś – poinformował, że dziś na jego ręce

wpłynęło pismo od sołtysów aby przyznać im m-czy ryczałt w wysokości 200,00 zł.

Poinformował, że pismo to zostanie przekazane na posiedzenia komisji Rady Gminy i

stanowisko Rady w tej sprawie  zostanie podjęte na kolejnej sesji.

Pan Grzegorz Buras sołtys wsi Brzeziny – powiedział, że w budżecie jest zapisana kwota

170 tys. na oświetlenie ulicy Chęcińskiej w Brzezinach – na co jest to przeznaczone,

- Druga rzecz to sprawa dziury w drodze przy wyjeździe z ulicy Chęcińskiej na drogę

krajową naprzeciw Urzędu Gminy,

Pan Bogusław Suprernak sołtys wsi Chmielowice – chciał zapytać dlaczego powiat nie

chce ograniczyć tonaż na drodze powiatowej w Chmielowicach, a jest inna możliwość

objazdu dla samochodów o dużym tonażu,

- mieszkańcy Chmielowic proszą aby wykonać kawałek drogi jest to około 300 m,

- koniecznie trzeba poprawić drogę na ulicy Leśnej – wysypać chociaż tłuczniem oraz

sprawa oświetlenia ulicznego tej drogi,

Pan Stanisław Orliński – zwrócił się z  apelem o interwencję, bo ciężkie samochody do

kamieniołomy rozjeżdżają  ulicę Podemłynie w Woli Morawickiej



- poprawiony był przystanek w Woli Morawickiej, ale jak to  „pożal się Boże”,

Pani Dorota Sabat  sołtys wsi Radomice – zwróciła się z wnioskiem o wykonanie odcinka

drogi w Radomicach od końca wsi do Kościoła, bo łatanie dziur nic tam nie daje,

- druga sprawa to zwrócił się do mnie Pan Strząbała z interwencją, że koło Pana Błaszczyka

był wykonywany rów i u niego na przejeździe nie wstawiono kręgów,

Pani Danuta Kasprzyk sołtys wsi Drochów Dolny – zwróciła się w sprawie drogi między

Drochowem Górnym a Drochowem Dolnym jest całkowicie nie przejezdna a jest potrzebna

dla mieszkańców,

Pan Grzegorz Kamizela sołtys wsi Łabędziów – kiedy w Domu Ludowym w Łąbędziowie

będzie wykonywana instalacja elektryczna,

Pan  Jan  Szewczyk  – sołtys wsi Zbrza zwrócił się właściwie do Pana Waldemara Wójcika

radnego a zarazem pracownika Zakładu Gospodarki Komunalnej, ze była zgłaszana do

poprawy droga Zbrzańskie Chałupki – Zbrza którą można było naprawić przy pomocy kilku

samochodów, tak w tej chwili trzeba kilkanaście,

Na powyższe zapytania odpowiedzi udzielał Wójt Gminy Pan Marian Buras i tak:

- jeżeli chodzi o oświetlenie ulicy Chęcińskiej w Brzezinach, to chcemy  zrobić to na

terenie całych Brzezin, zrobić przegląd lamp, wymienić na jednakowe,

- w sprawie dziury przy wyjeździe wystąpimy z pismem,

- w sprawie ograniczenia tonażu na drodze w Chmielowicach – jeszcze raz wystąpimy do

powiatu w tej sprawie,

- odnośnie  wymiany instalacji w Łabedziowie będzie to robione,

- w sprawie ulicy Podemłynie będziemy się starać o umieszczenie na tej drodze znaku

ograniczającego tonaż,

- Pani Kasprzycka w sprawie drogi, sprawdzimy jeżeli ta droga nie jest droga prywatną

tylko gminną to utwardzimy,

Pan  Waldemar  Wójcik  w  odpowiedzi  dla  Pana  Szewczyka  powiedział,  że  za  to  jest

odpowiedzialny Pan Kierownik Mazur.

Pani Lidia Korban – sołtys wsi Nida zwróciła się z wnioskiem o ustawienie wiaty

przystankowej,

Sprawa źle wykonanej drogi na Lurowiznę,

- druga sprawa to wymiana starej linii telefonicznej,



Pan Stanisław Jędrzejczyk  - przewodniczący komisji rewizyjnej przedstawił protokół z

przeprowadzonej kontroli z zakresu finansowania OSP i Klubu Sportowego MORAWIA.

Pan Bronisław Pajączkowski  sołtys wsi Drochów zwrócił się o  remont  drogi  do

Chomentowa,

Rożkowiecz Władysław sołtys wsi  Brudzów  zwrócił uwagę, że w budżecie nic się nie mówi

o budowie przystanku i placu zabaw

Sołtys wsi Dyminy Pan Mirosław Kowalczyk – sprawa drogi w Dyminach Granice,

Sołtys wsi Bieleckie Młyny Pani Teresa Orlińska – w sprawie zasypania dziur na ulicy

Brzozowej, miało to być zrobione i nie jest zrobione,

- następna sprawa to poprawa drogi od Łabędziowa Małego  w kierunku Kościoła,

- czy została rozstrzygnięta sprawa Busów bo w dalszym ciągu nie zatrzymują się na

przystankach w Kielcach,

- rozważenie możliwości zakupu szczepionki przeciw  meningokokom dla gimnazjalistów,

Radny Pan Zygmunt Domagała – zwrócił się z wnioskiem o wystąpienie w sprawie

wyznaczenia dwóch przejść dla pieszych  na ulicy Żeromskiego.

Sołtys wsi Brzeziny Pan Grzegorz Buras – na poprzedniej sesji pytałem o ulicę Wrzosową.

Nadal się nie świecą dwie lampy,

- druga rzecz to na jakim etapie jest modernizacja ulicy Chęcińskiej,

Sołtys wsi Kuby Młyny – Pan Sławomir Nowakowski – sprawa wysypania drogi tłuczniowej

od końca wsi do rzeki do kładki,

- druga sprawa dotyczy ustawienia tablicy kierunkowej do Kubów Młynów – ustawić na

skrzyżowaniu w Bilczy ulicy Zastawie,

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Marian Buras i tak:

- droga na Lurowiznę – sprawdzimy czy gmina już zapłaciła, jeżeli jest to źle zrobione to

będziemy interweniować,

- w sprawie słupów telefonicznych wystąpimy do Telekomunikacji,

- w sprawie drogi do Chomentowa wystąpimy o utwardzenie tej drogi do powiatu,

- sprawa i przystanku i zatoka autobusowa są zabezpieczone środki,



- dziury na ulicy Dyminy Granice, przyjdzie wiosna to poprawimy, zatokę autobusową

wykonywał ZGK -sprawdzimy,

- Bieleckie Młyny ulica Brzozowa  dziwię się, że nie została jeszcze zrobiona ale myślę, że

będzie to zrobione,

- Drogę do Kościoła od Bieleckich Młynów  poprawimy,

- odnośnie przystanków BUSÓW – była mowa o tym na komisjach, jest to poza naszymi

możliwościami. Przyjęliśmy i wystosowaliśmy rezolucję,

- odnośnie szczepionki przeciw meningokokom – są różne opinie. Dobrze by było aby Pani

doktor  zorientowała się w kosztach i nas powiadomiła,

- dla Pana Engla w sprawie barierki na wiadukcie w Brzezinach, jak będzie projektant to

trzeba rozważyć,

- jeżeli chodzi o przejścia dla pieszych na ulicy Żeromskiego  - pismo pójdzie do powiatu w

tej sprawie,

- sprawa oświetlenia ulicy Wrzosowej  - sprawdzimy dlaczego się nie świecą,

- odnośnie drogi tłuczniowej w Kubach zasypiemy dziury,

- tablicę postaramy się ustawić.

Sekretarz Gminy Pani Anna Kowalska zwróciła się z pytaniem do sołtysów, czy wyrażają

zgodę na umieszczenie ich danych adresowych w książęce telefonicznej.

W wyniku głosowania sołtysi jednogłośnie  wyrazili zgodę na umieszczenie danych w książce

telefonicznej.

Na terenie gminy jest 24 sołectwa. Na sesji obecnych 24 sołtysów. W wyniku głosowania 24

sołtysów wyraziło zgodę na umieszczenie danych adresowych  w książce telefonicznej.

Następnie Sekretarz Gminy Pani Anna Kowalska przedstawiła informację na temat

możliwości wykonywania mamografii dla mieszkańców.

Na tym protokół zakończono i podpisano.



PORZĄDEK
posiedzenia sesji Rady Gminy

w dniu 31 stycznia 2008 r.

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie kworum oraz przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji.

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Morawica na 2008 rok.

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego
punktu dla pracowników samorządowych zatrudnionych w szkołach podstawowych,
gimnazjach, liceum profilowanym i przedszkolu gminy Morawica.

6. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pożyczki Fundacji Ziemi
Morawickiej z siedzibą w Morawicy.

7. Podjęcie uchwały w sprawie górnej stawki opłat ponoszonych przez właścicieli
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych.

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2008 roku dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

9. Podjęcie  uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek zorganizowanych w
przedszkolach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Morawica oraz
wysokości opłat za ich korzystanie.

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia odpłatności za pobyt dzieci w Ośrodku Wsparcia
Dziennego dla Niepełnosprawnych w Kielcach.

11. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków w zakresie organizowania, realizacji i
dofinansowania lokalnych inicjatyw inwestycyjnych

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod
nazwą: Kryta Pływalnia w Morawicy.

13.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.
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